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Úvodní slovo  editele
 
Vážení pøátelé, milí spolupracovníci,  

pøedkládáme výroèní zprávu naší obchodní spoleènostiza rok 2014. Byl to rok, kdy nemocnice po 
pøedchozí peèlivé pøípravì zaèala realizovat projekt pøestavby a rekonstrukce. Byl to ale také rok 
pokraèující nejistoty, kdy teprve vsamém závìru roku nám vedení VZP prodloužilo smluvní vztah 
na lùžkovouchirurgii na celý rok 2015. 

Nemocnice od zaèátku roku personálnì posílila a doplnila zdravotnické týmy. Vnitøním
monitoringem zdravotních výkonùbylo dosaženo vysokého stupnì efektivity vpomìru zdravotního
výkonu a pøíjmu. Celkový pøíjem od zdravotních pojiš•oven v meziroèním srovnání stoupl v roce 
2014 o 10 mil Kè., pøièemž pøíjem od zdravotních pojiš•oven v roce 2014èinil cca 95% veškerých
pøíjmù nemocnice. Hospodáøský výsledek roku 2014 je cca 6,4 mil.Kè, cožje témìø o 4,7 mil. Kè
více než v roce pøedchozím. Z  toho je patrné, žese nám podaøilo udržet trend odpovìdného
hospodaøení, který nám umožní významným zpùsobemspolufinancovat plánované investièníakce. 

Administrativní úsek pracoval celý rok ve stejném složení. S rozjezdem Generelu pøestavby a 
rekonstrukce pøibyly vìtšinì pracovníkù ve druhé polovinì roku  nové úkoly spojené
s administrativním zajištìním spuštìných investièních akcí. Pracovníci administrativního úsekuse
také podílejína plánování, zajištìnía zpracování dotaèníadministrativy.  

Nemocnice v roce 2014 zahájila pøipravený program „Generel pøestavby a rekonstrukce“. První èást,
tj. zateplení administrativní budovy s výmìnou oken a dveøí s dotací SFŽP byla ukonèena v roce 
2014. Druhá èást,tj. rekonstrukce prostor bývalékotelny pro vybudování nové mateøské školy,byla 
zahájena po získání dotace z fondu ROP a spolufinancována z provozních prostøedkù nemocnice. 
Tato akce byla dokonèena v letošním roce.Tím byla odstartována plánovaná obnova celého areálu
nemocnice. První a zásadní pøestavba nemocnice probìhla již pøed více než 10ti lety a je proto 
nejvyšší èasposunout nemocnici o krok dále

Tak jako rok 2013, tak také celý rok 2014 se nesl ve znamení intenzivních jednání s VZP a 
s pøedstaviteli Støedoèeského kraje, pøedevším na téma poskytování akutní chirurgické lùžkové péèe.
Tato jednání jsme vedli s podporou Ministerstvazdravotnictví, odborných spoleèností a AÈMN.
Teprve v prosinci 2014 jsme dospìli ke kompromisnímu øešení o prolongaci smluvního vztahu do
konce roku 2015 s tím, že èasový prostor bude využit k dalšímu jednání o definitivním øešení
chirurgického oddìlení. Mou snahou odsamého zaèátku v pozici øeditele nemocnice, tj. odkvìtna
2012, jeudržet akutní chirurgické oddìlení v naší nemocnici pro pacienty spádového regionu,který
se vposledníchletechvýznamnìrozrostl opøiléhající èást Královéhradeckéhokraje.  

Interní oddìlení a oddìlení následné péèe jsou personálnì stabilní. Obì oddìlení vykazovala 
v prùbìhu roku rùst výkonù v ambulantní i v lùžkové péèi. V roce 2016plánujeme výstavbu zcela 
nových kapacit pro oddìlení následné péèe a vdalším roce rekonstrukci prostorsouèasné rehabilitace 
pro potøeby interního oddìlení. Chceme, aby obì oddìlení byla kapacitnì dostateèná a nabízela
pacientùm vysoký standard s pokoji maximálnì do 3 lùžek s vlastní hygienickou buòkou. Pro 
oddìlení MOJIP plánujeme rekonstrukci prostor souèasného interního oddìlení, tak, aby toto 
oddìlení bylo prostorovì samostatnéa bylo propojeno s plánovanou ambulancí urgentního pøíjmu.

Oddìlení NIP a DIOP prošla v r. 2014personální zmìnou na pozicivrchní a stanièní sestry. Obì
oddìlení jsou dlouhodobì kapacitnì maximálnì vytížena. Naší maximální snahou bylo udržet na 
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tìchto oddìleních stabilní a funkèní pracovní týmy, cožse podaøilo. Obì oddìlení jsou lékaøsky
dlouhodobì stabilnía obì oddìlení také zajiš•ujíanestezii pro operaèní sál.

Laboratoø byla v roce 2014 velkým úkolem k øešení jak na pozici vedoucí laboratoøe, tak takéna
pozici vedoucí laborantky. Obì pozice byly obsazeny novými lidmi, pøed kterými stál úkol zásadní
a to nové akreditaèní øízení. Nutno øíci, žese tohoto nelehkého úkolu zhostil celý tým laboratoøe
velmi dobøea akreditaèní øízeníbylo v letošnímroce úspìšnì dokonèeno.

Radiologické oddìlení bylo v roce 2014také úkolem k øešení, nebo• s odchodem lékaøky tohoto 
oddìlení na konci roku 2014 bylo nutno zajistit nového lékaøea vedoucíhotohoto pracovištì, cožse
v letošnímroce podaøilo a oddìlení je tak personálnì kompletní.

Dopravní zdravotní služba byla posílena 3novými sanitními vozy, celý technický úsekje personálnì
stabilnía odvádípro nemocnici kvalitní práci.

Poskytování moderní zdravotní péèe vyžaduje prùbìžné investice. V  roce 2014 si nemocnice 
z vlastních provozních prostøedkù investovala do staveb a pøístrojového vybavení více než 5 mil. Kè
V roce 2015 budou naše investice již podstatnì vyšší, nebo• budeme z vlastních prostøedkù
investovat probíhající stavbu nového øeditelství, rozšíøení parkovacích ploch a komunikací, a 
spolufinancovat zatepleníbudovy zámeèku. Chceme našim pacientùm nabídnout modernì fungující
a pøitom vlídné prostøedí, na kterém naše nemocnice vždy stavìla a cojí pozitivnì odlišovala od 
vìtších zdravotnických zaøízenív okolí.

Chci využít této pøíležitosti k podìkování všem našim zamìstnancùm, externím spolupracovníkùm a 
partnerùmzapráci pro naše pacienty a pro nemocnici. Dìkuji èlenùm zastupitelstva Mìsta Mìstec
Králové, èlenùm zastupitelstev všech mìst a obcí našeho spádového regionu, kteøí nás podporují
v našem úsilí.Velmi si toho vážíma vìøím, že námtato spolupráci umožní úspìšnì zvládnouti celý
rok 2015.
 
 
 

MUDr. Otakar Mareš, øeditel
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Vedeníspole•nosti
 
 
(platné k 31. 12. 2014) 

Statutární orgán:

PØEDSTAVENSTVO
Pøedseda pøedstavenstva:   Milan Pavlík
Místopøedseda pøedstavenstva:  MUDr. Otakar Mareš
Èlen pøedstavenstva:    Ing. Oldøich Novák

DOZORÈÍRADA 
Pøedseda dozorèírady:    Ing. Ludìk Dvoøák
Èlen dozorèírady:     MUDr. Milan Hrubec 
Èlen dozorèírady:     MUDr. Roman Èeladník
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Vedoucí pracovníci
 
(platné k 31. 12. 2014) 

 editel:       MUDr. Otakar Mareš  
Nám•stek LPP:     MUDr. David Vencour  
Vedoucí ekonomického úseku:  Ing. Hana Smíšková
Vedoucí technického úseku:  Martin Myška
Hlavní sestra:     Regina Strejèková

Primá i  a vrchní sestryodd•lení:
Interní oddìlení:    MUDr. David Vencour  
      Hana Peterková  
Chirurgické oddìlení:    MUDr. Milan Hrubec 
      Marie Šafránková  
ARO, DIP, DIOP:     MUDr. Maroš Jágerský  
      MUDr. Luboš Zimola – vedoucí lékaø DIOP 
      Jana Doušová
Oddìlení následné péèe:   MUDr. Iva Bøeèková  
      Kamila Petrášková,MBA
Rehabilitaèní oddìlení:   MUDr. Pavlína Frièová- vedoucí lékaøka
      Libuše Siruèková- staniènísestra oddìlení  
      Jana Dudlová – vedoucífyzioterapeut  
Radiologické oddìlení:   MUDr. Helena Štrobl Syrovcová  
      Kateøina Vaòková, DiS. – vedoucízdrav. asistentka 
OKBH:     RNDr. Markéta Junová
      Zdeòka Aronová – vedoucílaborantka 

Vedoucí pracovníciTHP: 
Vedoucí nutrièníterapeutka:   Vìnceslava Janatová  
Vedoucí oddìlení nákupu:   Ing. Libuše Kováèová  
Vedoucí finanèní úètárny:   Miluše Pižlová
Vedoucí personálníhoodd. a mzdové úèt.: Pavlína Khorelová
Pracovnice pro styk se ZP:   Ing. Helena Popková
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Ekonomický úsek

Personálnía organiza ní zm!ny
Pracovnice pro styk s pojiš•ovnou Mgr. Lucie Koláøová odešla na mateøskou dovolenou a po dobu 
její nepøítomnostifunkci zastává Ing. Helena Popková.
Ke zmìnì došlo na mzdovém oddìlení. Spojila se funkce personalisty spoleènosti a mzdové úèetní.
Pozice byla obsazena Pavlínou Khorelovou. Mzdové úèetní byla nabídnuta práce skladové úèetní,
kde nahradila pracovnici vdùchodovém vìku.

Za rok 2013 provedla audit Ing. Miluše Korbelová. Rozhodnutím jediného akcionáøe pøi výkonu
v pùsobnosti valné hromady spoleènosti byla auditorem spoleènosti pro rok 2014jmenovaná
spoleènostSYSTEMA AUDIT a.s., Sukova 1935, 530 02 Pardubice. 

Významnéekonomicko- ú etní skute nost roku 2014 

1) V roce 2014 spoleènost zmìnila metodiku úètování se zdravotními pojiš•ovnami. Platby od 
pojiš•oven za výkony akutních lùžek, ambulancí a komplementu se mìsíènì úètovaly podle 
ujednání ve smlouvách na úèet záloh. Spoleènost o tržbách za tyto výkony úètovala mìsíènì 
dohadnì. K31.12. 2014 podle manažerského programu od firmy Sefima,s. r.o. pracovník pro 
styk s pojiš•ovnami provedl kvalifikovaný odhad výkonù za rok 2014 a dohadné položky byly 
upraveny podle tohoto odhadu. Vyrovnání dohadných položek bude provedeno v rámci roèních 
vyúètovacích zpráv od pøíslušných pojiš•oven (k datu sestavení úèetní závìrky spoleènost 
neobdržela žádnou vyúètovací zprávu). Vzhledem ke zmìnì metodiky vznikl rozdíl vrozvaze 
spoleènosti oproti roku 2013 v položce pøijaté zálohy a dohadné položky aktivní. Úètování tržeb 
za následnou péèi, oddìlení NIP a DIOP se oproti roku 2013 nemìnilo.

2) V roce 2014 pojiš•ovny kompenzovaly pøíjmy ze zrušených regulaèních poplatkù podle poètu 
ošetøovacích dní v roce 2012. Platby byly provádìny formou záloh. Vyúètování má být 
provedeno až v rámci zúètovacích zpráv za rok 2014. Platby spoleènost úètovala na úèet 
pøijatých záloh dle smluvního dodatku a na úèet tržeb 648 bylo úètováno dohadnì dle mìsíèního 
poètu ošetøovacích dní. Vyrovnání dohadných položek bude provedeno v rámci roèního 
zúètování nároku na platbu za zrušené regulaèní poplatky od pøíslušných pojiš•oven (kdatu 
sestavení úèetní závìrky spoleènost neobdržela žádnou vyúètovací plateb za regulaèní poplatky).

3) Spoleènost v roce 2014 uzavøela s Mìstem Mìstec Králové „SMLOUVU o poskytnutí 
dobrovolného pøíplatku na vytvoøení vlastního kapitálu mimo základní kapitál“ ve výši 
1.251.180,80 Kè. Tato pohledávka vùèi Mìstu Mìstec Králové byla zapoètena v plné výši proti 
závazku z titulu nesplaceného úvìru poskytnutého Mìstem Mìstec Králové.

4) V roce 2014 spoleènost uzavøela se Státním fondem životního prostøedí ÈR smlouvu o 
poskytnutí dotace na akci „Realizace energetických úspor“ ve výši 3078 984,- Kè (zateplení a 
výmìna oken u správní budovy). Projekt byl ukonèen vprosinci 2014. V dobì sestavení úèetní 
závìrky je provádìno koneèné vyúètování projektu.

5) V roce 2014 spoleènost uzavøela smlouvu s Regionální radou regionu soudržnosti Støední Èechy 
o poskytnutí dotace na projekt „Transformace nevyužívaného objektu pro zøízení mateøské školy 
v areálu nemocnice v Mìstci Králové“ ve výši max. 5989905,18 Kè. V dobì sestavení úèetní 
závìrky probìhlo pøedání stavby a odstraòují se nedodìlky. Kolaudace probìhne 12. 6. 2015. 
Vyúètování dotace probìhne v èervnu 2015. 

6) V roce 2014 spoleènost uzavøela smlouvu o úvìru sGE Money Bank, a.s.. Jedná se o investièní 
úvìr ve výši 20 mil. Kè sdobou splatnosti 10 let. V dobì sestavení úèetní závìrky nebyl úvìr 
èerpán. 
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Obecnéekonomicko-ú etní informace 
Náklady:
Ve srovnánís rokem 2013nedošlok významným odchylkám jednotlivých skupin nákladù.

Došlo ke zvýšení osobních nákladù z dùvodu doplnìní stavu lékaøù a zmìny zajištìní úklidu a 
ostrahy.   

Došloke snížení provozních nákladùz titulu regulace zaléky.  

V roce 2014 sepokraèovalo v podrobném støediskovém sledování nákladù. Daøilosetaké poøizovat
veškeré nákupy (materiálu i služeb) centrálnì takto øízeným nákupem snižovat nákladynaminimální
hranici. Spotøeba materiálustoupla z dùvodu nákupu lùžkovina prádlapro pacienty. 
O cca 1000tis. Kè se nakoupilo vícemajetku z cenoupoøízenído 40tis. Kè oproti roku 2013.

Plošný nárùst mezd v roce 2014 seneuskuteènil. Zvýšení mezd bylo z dùvodu doplnìní stavu 
personálua zajištìním úklidua ostrahy pocelý rok 2014 vlastními zamìstnanci. 

Výnosy:
V roce 2014 nedošlo ke zmìnì  formy úhrady odzdravotních pojiš•ovenza hospitalizaci na akutních
lùžkách úhrada probíhá systémemDRG. Zdravotní pojiš•ovny platína základì stanovené diagnózy,
nikoliv za výkony. Na lùžkách následné péèe a oddìlení NIP a DIOP úhrada probíhá na základì
vykázaných ošetøovacích dnùpodle kategorie pacienta. 
Regulaèní poplatek za den hospitalizace byl zrušen. Pojiš•ovny regulaèní poplatky kompenzovaly 
na základì vykázaných ošetøovacích dnù.

Hospodáøský výsledek: 
Spoleènosti MNMK a. s. sepodaøilo v roce 2014 zachovat kladný hospodáøský výsledek a mít
vyrovnanýcash flow.   

Investi•ní majetek 
V roce 2014 byl novì poøízen a zaøazen do užívání dlouhodobý hmotný majetek vcenì poøízení
3 118 777,-Kè.

PraèkaMiele 66 598,00
Sanitníautomobil 2SV 1232 932 072,00
Sanitníautomobil 2SX 7981 932 072,00
Vanadezinfekènía mycí 53 845,00
Sanitníautomobil VW 2SX 84-18 932 072,00
EKG Holter MEDSET Cardiolicht Sirius 69 999,00
EKG Holter MEDSET Cardiolicht Sirius 69 998,00

MONITOR IPM 8'+modul 61 921,00

V roce 2014 bylo provedeno technické zhodnocení administrativníbudovy ve výši 831833,45Kè.
Jednalo se ozatepleníbudovy. Cena akce byla 3 910 818,03Kèa na akci byla poskytnuta dotace ve 
výši 3 078 984,58Kè.
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Léková politika   
Nákup lékùve spoleènostibyl, tak jako vminulýchletech, øízen garantem MUDr. Janem Frièem
tak, aby sepodaøilo nezvyšovat nákladyzaléky. Oproti roku 2013došloke snížení nákladùzaléky
o 5,5%.

Podrobná struktura náklad a výnos 
Nákladya výnosy2013 a 2014
(v tis. Kè)

Ú!et Název položky 2013 2014
501xxx Léky 4 396 4 154

SZM 10 738 12 412
PHM 668 620
Potraviny 5 507 5 667
Nákup neinvestièníhomajetku 946 1 990
Ostatní materiálové náklady 2 867 3709

502xxx Elektøina 2 180 1 766
Plyn 2 478 2 354
Voda 966 1 059

51x Opravy,služby 23 462 20 375
52x Mzdové náklady 97 858 102 749
53x, 54x,
56x Fin. nákl., ostatní provozní nákl. 2 095 1 392
55x Odpisy 4 433 4 133

Zákonnárezerva na opravy
budov 0 0
CELKEM NÁKLADY 158 694 162 380

6xx
Výnosyzezdravotních
pojiš•oven 149 256 157 167

6xx
Ostatní výnosy, pronájmy,RP,
strava 11 079 6 447

646,647,648Dotace, dotace RP 280 6 409
CELKEM VÝNOSY 160 614 170 032
HV pøed zdanìním 1 920 7 652
daòz pøíjmù 468 1 324
odložená daò -179 -64
HV po zdan"ní 1 631 6 392

Podrobný rozbor výnos podle odd"lení a ú!elu

tis. K!/2013 podíl tis. K!/2014 podíl
TržbyLDN 53 622 33,39% 55 153 32,44%
Tržby akutní
oddìlení 52 893 32,93% 60 632 35,66%

TržbyDIOP 8 061 5,02% 8 497 5,00%

TržbyNIP 33 615 20,93% 32 885 19,34%

Regulaènípoplatky 6 708 4,18% 707 0,42%

Ostatní tržby 4 045 2,52% 3 626 2,13%

Dotace 280 0,17% 6408 3,77%

Tržbysoc.lùžka 1 390 0,87% 2 124 1,24%

celkem 160 614 100,00% 170 032 100,00%
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Zkrácená rozvaha: 

Vlastní kapitál spoleènostisezvýšil o 7 696 tis. Kè.

Rozvaha za rok 2013,2014

2013 2014

AKTIVA Stav 31.12. Stav 31.12.

Dlouhodobý majetek 54 783 58 107

1. Nehmotný investi ní majetek 297 152

2. Hmotný investi ní majetek 54 286 57 655

6. Finan ní investice 200 300

B. Ob!žná aktiva 30 566 102 446

1. Zásoby 1 735 1 731

2. Pohledávky 17 740 79 241

3. Finan ní majetek 11 091 21 474

"asové rozlišení 445 922

AKTIVA CELKEM 85 794 161 475

PASIVA
C. Vlastní kapitál 67 545 75 241

1. Základní kapitál 52 500 52 500

2. Kapitálové fondy 2 293 3 610

3. Ostatní fondy 1 766 1 754
4. Hospodá#ský výsledek, v .min.
let 10 986 17 377

D. Cizí zdroje 18 229 85 759

1. Rezervy 0 0

2. Dlouhodobé závazky 4 014 2 747

3. Krátkodobé závazky 14 215 83 012

4. Bankovní výpomocia p$j ky 0 0

"asové rozlišení 20 475

PASIVA CELKEM 85 794 161 475
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Pr•m•rné mzdy apo•ty pracovník• za rok 2013 a 2014 

Rok 2014 2013 2014/2013

Skupina Celkem Celkem
Celkem
index

SZP 25104 24 833 101,09

NZP,PZP 17810 18 694 95,27

THP 25138 25 714 97,76

D lníci 16172 16 715 96,75

Celkem 21056 21 489 97,98

Pr•m rné po•ty p!epo•tených pracovník• za rok 2013 a 2014 

rok 2014 rok 2013
index

2014/2013

SZP 138,74 142,73 97,2

NZP,PZP 46,3 41,48 111,6

THP 11,6 10,46 110,9

Dìlníci 39,0 24,28 160,6

Celkem 235,64 218,95 107,62

 

Zpracovala: Ing. Hana Smíšková, ekonomka 
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Úsek zdravotníchpojiš•oven
 
Stejnì jako každý rok nedošlo k dohodì mezi poskytovateli zdravotní péèe a zdravotními
pojiš•ovnami, takže úhrady pro ro 2014 byly nastaveny úhradovou vyhláškou.

V akutní a následné péèi došlo k navýšení na 105% referenèního období, NIP a DIOP zùstaly na 
sazbáchroku 2013, tedy o 10% menších nežbyly pùvodnìnastaveny. 

Referenèním obdobím byl rok 2012– rok výhodných tržeb a hlavnì buï vùbec neuplatnìných, nebo
po odvoláních zrušených regulací.

Celý rok 2014 bylo poskytováno stejné spektrum zdravotních výkonù jako vminulých letech 
s výjimkou nesdílených výkonùchirurgie (urologie, ortopedie). 

Porovnání fakturace v letech 2013až 2014: 

ZP rok 2013 rok 2014
ZP 111Všeobecná 114 939 144,45 116 501 877,34
ZP 201Vojenská 3 756 386,42 6 320 899,59
ZP 205 eská pr!myslová 6 283 310,71 6 853 913,65
ZP 207Oborová 2 781 630,90 4 684 087,28
ZP 209ŠKODA 7 307 920,90 7 163 160,20
ZP 211 MV  R 17 557 387,49 19 311 834,08
ZP 213Revírní bratrská
pokladna

9 209,57 11585,45

CELKEM 152 634 990,44 160 847 357,59

Úhradová vyhláška 2013, napadená ústavním soudem, byla zrušena a pro rok 2014 tím došlo i ke 
zrušení hospitalizaèních poplatkù. Pouze 5% navýšení a neexistence RP za hospitalizace byla øešena
a na konci prvního pololetí 2014 na základì ustanovení zákona è. 109/2014 Sb. došloze strany všech
zdravotních pojiš•oven k vyplácení „zálohových plateb“ á 100,- OD roku 2013 s tím, že poskonèení
roku 2014 dojde kvyrovnání zálohna skuteènì vykázanéOD.

Po"et ošet#ovacích dn!za období 2010až2014(v"etn$ sociálních l!žek):
rok po"et

OD
2010 67 965
2011 68 240
2012 66 882
2013 66 213
2014 66 609
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Struktura l•žkových odd•lení 2013 - 2014

Pracovišt• 2013 2014

po et l•žek po et ODpo et l•žek po et OD

DIOP 6 3 119 6 3 203
chirurgie 24 6 784 24 6 245
interna 20 5 930 20 5 841
MOJIP 4 1 169 4 1 221
NIP 10 3 610 10 3 603
ONP 130 44 221 130 44 076
PZSS 10 1 380 10 2 420
CELKEM 204 66 213 204 66 609

pracovišt• pr•m•rná ošet!ovací
doba (ve dnech) obložnost(v %)

2013 2014 2013 2014
DIOP 58,85 91,51 142,42 146,26
chirurgie 5,57 5,04 77,44 71,29
interna 5,79 5,35 81,23 80,01
MOJIP 3,61 3,44 80,29 83,63
NIP 76,81 76,66 98,9 98,71
ONP 36,46 33,62 98,21 96,71

Po et vykázaných akutníchbod• – I"Z 27002000: 

rok body v tis.

2010 62 100

2011 61 793

2012 58 816

2013 58 215

2014 58 996

 
Zpracovala: Ing. Helena Popková, pracovnice pro styk se ZP
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Technicko-provozní úsek
 
V prùbìhu hodnoceného obdobíbyly provádìny stavební práce a opravy vynucenéstavem majetku. 
Jednalo senapøíklado opravu, respektive zbudování novézdi ugaráží.

V druhé polovinì roku jsme postupnì provedli již dlouho oèekávanou èásteènou obnovuvozového 
parku. Tato investice probìhla výhradnì z našich vlastních zdrojù. Zakoupili jsme tøi nová sanitní
vozidlaznaèkyVolkswagen. 

V polovinì mìsíce záøí byla zahájena první etapa z projektu celkové rekonstrukce naší nemocnice - 
Stavební úpravy + zateplení budovy øeditelství, která byla dokonèena poèátkem mìsíce prosince. V 
øíjnu pak odstartovala etapa vpoøadí druhá - Stavební úpravy bývalé kotelny zaúèelem zøízení
mateøské školy.  

Vlastní zdravotnická doprava byla provozována plynule bez vìtších provozních potíží. Sanitními
vozy bylo pro potøeby pacientùv roce 2014 ujeto 171 160 km. 

V roce 2014 nedošlo k výrazným výkyvùm ve spotøebì vody, elektrické energie a v produkci 
odpadù.Ve spotøebì zemníhoplynu došlok mírnémupoklesu. 

2013 2014

Produkceodpad 
(v tunách)

zdravotnický –50
ostatní- 40

zdravotnický –48
ostatní- 45

Spot!eba zemníhoplynu
(v tisícíchm3) 217 192

Spot!eba elektrickéenergie
(v MWH)

650 660

Spot!eba vody
(v tisícíchm3)

10,1 10,2

Zpracoval: Martin Myška, vedoucí správybudov 
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Úsekošet•ovatelské pé•e
Personální zm ny
V dubnu 2014ukonèila pracovní pomìr v nemocnici paní Jaroslava Plachá, vrchní sestra následné
intenzivní péèe, z dùvodu odchodu do starobního dùchodu.Na pozici vrchní sestry pracovala v
nemocnici od roku 2001. Zajejí dlouholetou a obìtavou práci jí na tomto místì chci vyslovit 
podìkování.Na uvolnìné místo vrchní sestry následné intenzivní péèe nastoupila Jana Doušová,
která pracuje v nemocnici od roku 1993, nejprve na chirurgickém oddìlení a poté na oddìlení
následné intenzivní péèe.

V bøeznu 2014ukonèila pracovní pomìr paní Hana Karásková, stanièní sestra oddìlení následné
péèe, z dùvodu odchodu dostarobního dùchodu.V nemocnici pracovala od roku 1968. I jí patøíza
její dlouholetou práci pro nemocnici podìkování.Na místo stanièní sestry oddìlení následné péèe
nastoupila Veronika Nováková, kterápracuje v nemocnici od roku 2001 na oddìlení následné péèe.

Dále ukonèili pracovní pomìr 3 všeobecné sestry, 1sanitáø, 1 ošetøovatelka.Na uvolnìná místase
vrátily zamìstnankynì z rodièovských dovolených, na místo sanitáøe jsme pøijmuli nového
zamìstnance, který absolvoval sanitáøskýkurz. 

Vzd lávání
V roce 2014 jsme realizovali vzdìlávací semináøe, které jsou urèeny primárnì nelékaøským
zdravotnickým pracovníkùm,ale úèastje otevøenapro všechny zamìstnancenemocnice.  
Témata vzdìlávacích semináøù:

- Poruchy spánku, významy snù
- Bolest jako ošetøovatelský problém
- Jak být v duševní pohodì (èerven a listopad) 
- Cévní mozková pøíhoda – ošetøovatelská problematika (èervenec, záøí)
- Diabetologický semináø

Nemocnice vynaložila finanèní prostøedky na certifikované kurzy pro nelékaøské zdravotnické 
pracovníky:
Název!kurzu     po•et!absolvent"
Sanitáøský kurz     1 
Bazální stimulace      4   
Péèe o žilní vstupy       2 
Umìlá plicní ventilace         2
Ošetøovatelská péèe se zamìøením na seniora   2 

Stanièní sestra následné péèe absolvuje pomaturitní specializaèní studium v oboru interní péèe.

Vybrané sestry se zúèastnily mezinárodní konference Prevence nozokomiálních nákaz a poranìní 
ostrým pøedmìtem a odborné konference na téma Sterilizace a dezinfekce.

V roce 2014 pokraèujeme v organizaci povinného školení kardiopulmonální resuscitace pro všechny 
zdravotnické pracovníky, a to formou krátké teoretické pøednášky a praktického nácviku na modelu. 
Po odborné stránce zajistil školení MUDr. Tomáš Julák, za což mu patøí podìkování.

Kvalita  
V roce 2013 nemocnice získala certifikát systému øízení kvality ISO 90001:2009. V dubnu 2014 
probìhlo kontrolní šetøení dozorovým orgánem. Ošetøovatelský personál chirurgického oddìlení a 
oddìlení následné péèesepøímo úèastnil kontrolního šetøení.
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Na úseku ošetøovatelství byly zpracovány další Pracovní ošetøovatelské postupy, které mají za cíl 
zajistit jednotný postup pøi poskytování ošetøovatelské péèe vsouladu s odbornými doporuèeními.

Byl zpracován univerzálníPlán ošetøovatelské péèevycházející z mezinárodní klasifikace 
ošetøovatelských diagnózNANDA a následnì implementován na jednotlivá klinická pracovištì.
Bìhem podzimu jsme vypracovaly individuální plány pro pracovištì chirurgického a interního
oddìlení.

Na jednotlivých lùžkových stanicích sledujeme indikátory kvality – nozokomiální nákazy, pády,
dekubity a další mimoøádné události. Data jsou shromažïována prostøednictvím nemocnièního
informaèního systému Medicalc a následnì vyhodnocována. S výsledky jsou seznamováni
pracovnícina provozních poradách.  

V èervenci probìhlo šetøení spokojenosti pacientù. Šetøení probíhá v jedenurèený den a možnost
zapojit semají všichni hospitalizovaní pacienti. Respondenti hodnotí tøi oblasti – hotelové služby,
komunikace s personálem, léèebnýproces.Celková spokojenost s poskytovanými službami dosáhla
94%. 

Cíle úseku ošet•ovatelské pé•e
- Pokraèovatv tvorbì Pracovních ošetøovatelských postupùa jejich zavádìnído praxe. 

- Vypracovat individuálníPlán ošetøovatelské péèe pro pracovištì NIP, DIOP a  MOJIP. 

- Sledovat a vyhodnocovat indikátorykvality a stanovovat nápravná opatøení.

- Sledovat spokojenost pacientù a rodinných pøíslušníkù s péèí poskytovanou nelékaøskými
zdravotnickými pracovníky.

- Sledovat spokojenost zamìstnancùs pracovními podmínkami.

- Organizovat ústavní semináøe – vlastními pracovníky i externí pøednášející a pøipravit plán
semináøùna rok 2015. 

- Zajistit certifikovanékurzy Umìlá plicní ventilace a Péèeo žilní vstupy pro vybranésestry. 

- Zajistit certifikovanékurzy zamìøenénapéèio geriatricképacienty pro vybranésestry. 

       Zpracovala: Regina Strejèková, hlavnísestra  
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Chirurgické odd•lení

Na chirurgickém oddìlení naší mìstské nemocnice bìhem roku 2014 nenastaly žádné zmìny,
personální a pøístrojové vybavení zùstávána vysoké úrovni, spektrum poskytované chirurgické péèe
senemìní. 

Poèet operaèních výkonùv roce 2014 se navýšil oproti roku 2013 o 36 a byl celkem 1091. 

Poèty ošetøenív jednotlivých ambulancích:

chirurgickáambulance 8 580 9 062

proktologickáambulance 464 568

cévníambulance 82 48

ambulancechronickýchran 587 691

pohotovostní ošetøení 1 277 1 404

Ve všech ambulancíchbyl nárùst poètu pacientù v prùmìru o 5-10%.  

Bìhem roku 2014 se nanaší chirurgii stále udržuje vysoká kvalita všech chirurgických zákrokù
provádìnýchjak za hospitalizace, tak ambulantnì.
Lékaøi i zdravotní sestry chirurgického oddìlení v prùbìhu roku absolvují odborné semináøe a 
kongresy kudržení vysoké úrovnì svéodbornosti v programuceloživotního vzdìlávaní.

Díky nové laparoskopické vìži všechny výkony provádìné laparoskopicky nahráváme.
Videozáznamz operace je k nahlédnutína požádánípro každéhopacienta. 

P ehled opera!ních výkon" za rok 2014

Spektrum operaèních výkonusebìhemroku 2014 nezmìnilo .

Kolektiv lékaøù a zdravotních sester chirurgického oddìlení MNMK bude nadále udržovat vysokou 
kvalitu poskytované chirurgické péèe, operace a chirurgické zákroky budeme provádìt v souladu 
s nejnovìjšími medicínskými poznatky. Neustále probíhající zmìny úhradové vyhláškyMZ a ZP
nám sice zpùsobují rùzné komplikace, pøestose budemesnažit zachovat kvalitu a dostupnost jak 
akutní,tak plánované chirurgické péèe.

Zpracoval: MUDr. Milan Hrubec, primáø chirurgického oddìlení
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Interní odd•lení
L žková !ást:
Interní oddìlení zajiš•uje po lékaøské stránce akutní a urgentní interní intenzivní péèi na MOJIP a 
konziliární formou služby pro všechny ostatní neinterní stanice a oddìlení v nemocnici. Provoz 
vlastní standardní stanice 20 lùžek interny pokraèuje ve stabilním personálním obsazení lékaøù i 
støedních a nižších kategorií, které rozsahu poskytované péèe i personálním požadavkùmZP
vyhovuje. Standardní lùžkové oddìlení pøijímá indikované stavy akutní interní medicíny z terénu,
z ostatních oddìlení nebo z jiných nemocnic,pøebírá stabilizované urgentní interní stavy kdoléèení
z MOJIP a pøi indikaci následné hospitalizace pøedává chronické stabilizované nemocné na ONP. 
Vìtšina pacientù ale poléèbì odcházídoambulantní péèe.  
Oddìlení si udržuje stabilní rozsah spektra pacientù, diagnóz a obložnosti, na oddìlení nabízíme
možnost využití nadstandardního pokoje. Poskytujeme péèi pro spádovou oblast i mimovýchodní
èástokresu Nymburk,zejménaz Chlumecka a Bydžovska.
Èasto peèujeme kromì základních interních stavù i o diagnózy tìch konzervativních oborù, jejichž
lùžka nejsou na okrese zajištìna (kožní, neurologické, psychiatrické, TRN), a to ve spolupráci
s pøíslušnými odbornými konziliáøi a s nejbližšími spádovými lùžky daných odborností (vìtšinou
v ON Kolín èi KN Mladá Boleslav). Komplikované interní stavy vyžadující specializovaná
pøístrojová vyšetøení øešíme ve spolupráci s vyššími klinickými pracovišti fakultního typu, nejèastìji
v Praze, úzcespolupracujeme s nemocnicív Kolínì.
V provozu oddìlení dbáme na peèlivé vedení veškeré pøedepsané dokumentace, a topomocí
informaèní databáze Medicalc, která je v provozu od roku 2009 a ve spolupráci s IT je prùbìžnì
adaptována na naše podmínky a potøeby. Práce s dokumentací i výkaznictví výkonù byly kladnì
hodnoceny i pøi revizních kontrolách a metodických návštìvách orgánù ZP. Veškerá dokumentace 
je øízena v certifikovaném systému ISO a podléhá pravidelným kontrolním cyklùm a auditùm, pøi
kterýchsedále aktualizují pracovnípostupy, odstraòujíse jejich pøípadnénedostatky a pøizpùsobují
se conejefektivnìjšímu využitípodle provoznípraxe.  
Podobnì dobøe obstálo oddìleníi pøi pravidelných kontroláchOHES. 
Všichni zamìstnancipodstoupili pravidelné školeníBOZP a KPR. 
Peèlivì sledujeme náklady lùžkového oddìlení zejména v hospodárném využívání léèebných
pøípravkù a zdravotnického materiálu. MUDr. Jan Friè sleduje efektivitu lékových nákladù a 
aktualizuje pozitivní list cenovì nejvýhodnìjších léèebných pøípravkù a úèinných látek s výstupy pro 
celou nemocnici. Cílenou racionální preskripcí a hospodárným využitím dostupných zdrojùsedaøí
snižovat lékové náklady pøi neklesajícímobjemupéèe.  
V souèinnosti s laboratoøí pokraèujeme v efektivním využití indikovaných odbìrù a laboratorních
vyšetøení.  

Ambulantní provoz:
Pokraèuje zajištìní paralelního fungování tøí ambulantních vyšetøoven v pøízemí s prodlouženou
prac. dobou amb. sester (pokrytí 1 sestrou v prac. dny do 18 h). 
Tento režimvyhovuje plnì provozu plánovaných ambulancís objednanýmipacienty.  
Navíc ale naše ambulance musejí dennì zvládat nápor akutních a neobjednaných nemocných, kterým
je èasto nutno poskytnout okamžitou adekvátní péèi neodkladného charakteru zcela mimozøetel na 
pozvané nemocné. Optimálním øešením, které máme ve výhledu, by bylo zavedení akutní žurnální
ambulance pro urgentní nemocné a pro pøíjmyna lùžka, které v souèasnosti však není reálné pro 
nedostatek personálua prostorovýchkapacit. 
Vybavení ambulancí (pøístroje, zaøízení a softwarové programy) každoroènì prochází pravidelnými
kontrolami a servisními prohlídkami, obsluhující personálje øádnì zaškolen a sesvìøenou technikou 
nakládá úèelnì a zodpovìdnì. Bìhem roku 2014probìhla obmìna pøístroje na EKG  Holter (systém
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PADSY) a záruèníoprava klávesniceechokardiografu Vivid S5 firny GE Healthcare, ve výhleduna 
rok 2015 je obnova vybavení tlakovéhoHoltera a ekg.   

Spektrum provozovaných ambulancí (všeobecná interna, závodní preventivní péèe, kardiologie,
alergologická a tyreologická poradna, gastroenterologie, diabetologie) sepodaøilo udržet, z dalších
internì zamìøených ambulancí v nemocnici pøi ONP úspìšnì funguje perspektivní geriatrická
ambulance vedená prim. MUDr. Ivou Bøeèkovou, a pøi ARO specializovaná poradna pro výživu,
vedená prim. MUDr. Marošem Jágerským, jejíchž služeb využívají jak ambulantní pacienti s 
poruchami nutrice, tak èasto také konziliárnì i pacienti s výživovými problémy v prùbìhu
hospitalizace. V nemocnici jezøízena a využívána funkce nutrièního terapeuta. Nemocnice má zájem
i o další rozšíøení možného spektra služeb, což ale závisí na nasmlouvání odborných výkonùze
strany zdrav. pojiš•oven, kterésetýká obnovení èinnosti ambulance chronické bolesti event. služeb
klinickéhopsychologa.  
Zájem o naše odborné poradny jevelký, kapacita èasto nestaèí potøebám, a proto vnìkterých
specializacích jsou dlouhé objednací doby. Pacienty tedy musíme tøídit již v rámci prvotního
objednánípodle indikací,preferujeme akutnía závažnéstavy s øádnou dokumentací pøed nejasnými
èi nevhodnými indikacemi a pochybnými subjektivními stesky bez jakéhokoli doporuèení. Øada
pacientùsi neuvìdomuje, že provozujeme specializované odborné ambulance, a zneužívají je
s banálními problémy místo služeb svých praktických lékaøù na vrub indikovaných závažných stavù.
Peèlivou analýzou problému a vysoce individualizovaným pøístupemse snažíme dosáhnout
optimálního èasového uspokojení všech oprávnìných zájemcù o naše služby. V tomto ohledu by
logistické zátìži ambulancí mohla perspektivnì pomoci centrální recepce zajištìná erudovaným
zdravotníkema elektronický systém objednávek.
Významnou pomocí v ambulantní péèi o staré a hùøe sobìstaèné pacienty jsou poskytované úkony
Peèovatelské služby MNMK. Tato služba zamìøená na poskytování domácí péèe usnadòuje zejména
špatnì pohyblivým ambulantním pacientùm kvalitu života ve vlastním prostøedí. S nabídkou služeb
seznamujemenaše pacienty, nejrozšíøenìjší službou ve vztahu knašim ambulancímse staly domácí
odbìry krve pøed plánovanými ambulantnímikontrolami, pøípadnìodvoz na vyšetøení.

Interní ambulance se vespolupráci s lùžkovým oddìlením nadále podílí na zajištìní provozu 
samostatného odbìrového místa, kde se sjednocují odbìry krve z celé nemocnice i od
spolupracujících praktikù. Praktické zajištìní odbìrù krve provádìjí dobrovolnou výpomocí sestry 
lùžkového interního oddìlení.

Personála vzd lávání:
Pravidelné školení sester vrámci získávání kreditù v rámci nemocnice i mimo ni probíhalo i v tomto 
roce. 
Oddìlení provádí zajištìní pøednášeka referátùv rámci školenípro nemocnici. Vlastní pøednášková
èinnostje urèena taképro praktické lékaøev regionu. 
Lékaøiseúèastní stáží, praxí, kongresù, semináøù a sympozií v rámci svého dalšího postgraduálního
vzdìlávání. Pøímo v nemocnici probìhl cyklus biochemických pøednášek prof. MUDr. Ant. Kazdy 
DrSc., na témataz oblasti metabolismu a vnitøního prostøedí.  
Všichni lékaøi prošli povinným školenímv KPR. 
Na oddìlení se konají semináøe farmaceut. firem s novinkami ve farmakoterapii a aktualitách
ekonomiky lékové péèe. 
V roce 2014 jsme sesnažili o personální doplnìní oddìlení lékaøi: MUDr. Blažková je na MD, 
Skonèila dlouhodobá stážMUDr. Veroniky Hruškovév pøípravìoboru všeobecného lékaøe,kterou 
v této pøípravì støídá absolventka MUDr. Monika Žohová. V praxi pokraèuje absolventka MUDr. 
Veronika Lazarovánaplný úvazekv oboru vnitøního lékaøství.Ve službách vypomáhá perspektivní
absolvent MUDr. Josef Kroupa, který po absolvování základního interního kmene pokraèuje
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v kardiologické specializaci ve FNKV.Výhledovì se ukazujepotøeba žurnálního lékaøe pro akutní
stavy.  
Stav SZP na oddìlení zùstává stabilizovaný.  
Své pøedepsanépraxe a stážena int. oddìlení vykonávali takémedici z pražskéa hradeckéfakulty.  
Získání akreditace pro základní kmen vnitøního lékaøství v roce 2010nám formálnì umožnilo
certifikované vedení mladých lékaøùv pøípravìna atestaci. 
Dlouhodobá perspektiva personální stabilizace tkví v konceptu výchovy vlastních mladých lékaøù,
kteøí by byli schopni pøevzít staršími provozované odbornosti a výhledovì udržet odborné
ambulance. Lze pøedpokládat perspektivu dalšího návratu kolegynì Blažkové po MD, otázkouje
návratdr  Levèíkaz dlouhodobé kardiologické stážev IKEM.   

Vzdìlávání a postgraduální pøíprava lékaøùje dlouhodobý a neuzavøený proces, po reformì 2011 
svìøený lékaøským fakultám. Lze oèekávat vìtší kontinuitu vzdìlávání, kteráby mìla více pøiblížit
praktikující lékaøe periferním nemocnicím. Pøes tyto možnosti nutno konstatovat, že v posledních
nìkolika letechnení spontánní zájem absolventù lékaøských fakult o klinickoupráci v lùžkových
oborech vregionálních nemocnièních zaøízeních pøíliš velký. Tento fakt má zøejmì systémové
pøíèiny a další vývoj vzdìlávání mladých klinických lékaøù bude nepochybnì ovlivnìn
ekonomickými možnostmi resortu. 

V•deckovýzkumná •innost:
MUDr. Vencour a MUDr. Hudcovic sepodílejí na kardiologickém výzkumu úèastí v mezinárodních
multicentrických randomizovaných studiích. Tato aktivita má pro nemocnici pozitivní ekonomický
efekt. Bìhem roku 2014 byly zahájeny následující:
Studie ATPCI s trimetazidinem upacientùs ICHS po PCI a dalšími rizikovýmifaktory  
a administrativnì byla pøipravena studie MARINER s rivaroxabanem upacientù
s tromboembolickýmrizikem popropuštìníz akutníhospitalizace. 
Administrativnì uzavøena byla studie SIGNIFY s ivabradinem, kde klinické sledování pacientù
skonèilo na podzim 2013.

Záv•r:   
V prùbìhu roku 2014 seinterní oddìlení podílelo na provozu nemocnice z pohledu pacientù
nejviditelnìji pokraèujícím a stabilním provozem svých nejdùležitìjších souèástí – akutního
lùžkového oddìlení, zajištìním MOJIP a obsáhnutím spektra ambulantní péèe pro mnoho zdejších i 
široce spádových pacientù. Interna i pøes svùj napjatý personální stav lékaøù i SZP vždy ochotnì
vypomohla nemocnici tam, kde to bylo potøeba.  
Významným úspìchemje certifikace ISO, udržení akreditace základního interního kmene, 
umožòujícíkvalifikovanou výchovu nastupujících kolegù.  
Stabilizovala sepersonální situace lékaøù a stav nižšího zdrav. personáluje uspokojivý.   
Zvýraznilasepotøeba zøízení žurnálníambulance pro akutní neplánovanépacienty.  
Stabilní poèty ambulantních výkonù a lùžková obložnost dokazují úspìšné fungování provozu 
interního oddìlení na plný výkon ve všechaspektech jeho rùznorodé èinnosti i v souèasném období.  

 
Zpracoval: MUDr. David Vencour, primáø interního oddìlení
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Multioborová  JIP (MOJIP) 

V roce 2014 byl provoz MOJIP zajiš•ován v režimu 24/7. Celkem bylo pøijato 356 pacientù,tj. o 32
více než v pøedchozím roce a dále tedy pokraèuje žádoucí trend.Stejnì tak prùmìrná ošetøovací doba 
se ve srovnání s rokem 2013 zkrátila, a sice na 3,44 dne,což ukazuje na další zefektivnìní
diagnosticko-léèebného procesu. Viz. graf è.1. 

Spektrum ošetøených pacientùse vzásadì nezmìnilo, pøibylo však nemocných léèených pomocí
umìlé plicní ventilace a nemocných pøijatýchk plánované elektrickékardioverzi. 

V oblasti støedního zdravotnického personálu došlo v roce 2014 jen kdrobným zmìnám – 1 
pracovník ukonèil pracovní pomìr, 1 zamìstnankynì odešla na mateøskou dovolenou, na plný èi
èásteèný úvazekse vrátily 4 zdravotní sestry. Nedostatek SZP na našem oddìlení tedy aktuálnì
nehrozí. Pokraèuje kontinuální vzdìlávání všech zdravotnických pracovníkù (systém celoživotního
vzdìlávání).

Prùmìrná obložnostna MOJIP po poklesu v roce 2014 opìt vzrostla o cca 3% na 83,63%, cožje pøi
celkovém poètu lùžek4 zøejmìmaximum dosažitelného.Viz. graf è.2.
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I v roce 2014 hospodaøilo oddìlení s kladným hospodáøským výsledkem. Pokud jde ovìtší investice, 
byly poøízeny 2 nové pacientské monitory, 1 z nich má i modul kinvazivní monitoraci TK, dále pak 
velkoplošná LED televize do pacientského sálu, která urèitì zlepšila celkový komfort 
hospitalizovaných.
Pro rok 2015 si klademe zacíl udržet velmi solidní obložnost a dále pokraèovat v mírnì vzestupném
trendu poètu ošetøených pacientùs dùrazemna nákladovouefektivitu pøiprovozu oddìlení.

 
Zpracoval: MUDr. Jan Friè, vedoucí lékaø MOJIP 
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Odd•lení NIP a DIOP 
Na odd. NIP se v roce 2014 udály tyto zmìny:  
· 13.2. probìhl konkurz na novou vrchní sestru odd. NIP, který z nìkolika uchazeèek obhájila 

sestra Jana Doušová. 
· 1.4. nastoupila do funkce nová vrchní sestra Jana Doušová a stanièní sestra Lucie Ortová, DiS.
· 4.4. odešla do dùchodu dlouholetá a zakládající vrchní sestra odd. OCHRIP paní Jaroslava 

Plachá
· k 1.7. pøestoupila na odd. MOJIP bývalá stanièní sestra odd. NIP paní Jitka Vachová, DiS.
· k 1.10.rozvázala s MNMK pracovní pomìr 1 všeobecná zdravotní 
· v roce 2014 se zakoupilo i pomìrnì hodnì nových vìcí pro odd. NIP - v bøeznu to byl nový 

koupací vozík, nejvyšší položkou byly dvì aktivní antidekubitní matrace s provzdušnìním 
(firma WED, v cenì necelých 30 000 Kè/ks) a nerezový instrumentaèní stolek. Dále byla 
poøízena celá øada polohovacích perlièkových pomùcek (20 kusù), kanceláøské vybavení (køesla 
na sesternu, skartovaèka, aj.) a 3 TV do boxù.

 
 

Zpracoval: MUDr. Maroš Jágerský, primáøodd. NIP a DIOP 
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Odd•lení následné pé•e
Oddìlení následné péèe s kapacitou 140lùžekje rozdìleno do 5 stanic. NaoddìleníchONP I, II, IV
a V sevìnujeme polymorbidním a ošetøovatelsky nároèným pacientùm, kteøí po chirurgickém
zákroku, probìhlém akutním onemocnìní, pøi progresi chronického onemocnìní èi zhoršení
psychických funkcí vyžadují déle trvající léèbu - ošetøovatelskou i léèebnou rehabilitaci. Oddìlení
III. sezamìøuje na klasickou rehabilitaci pooperaèních stavù ortopedického charakteru, chronických
vertebrogennícha dalších pohybových obtíží.

Kvalita péèenatìchto oddìleníchje zajištìna stabilním kvalifikovaným personálem - 3atestovanými
geriatry, 2 atestovanými rehabilitaèními lékaøi, 1 atestovaným chirurgem a lékaøkou atestovanou v 
oboru všeobecného lékaøství. Díky kvalifikovanému personálu mámeod roku 2010 odbornou
akreditaci napøípravu lékaøùv oboru geriatrie.  

Na ONP jsou pøijímáni pacienti na základì žádostí opøijetí. Necelé dvì tøetiny pacientùje pøekládáno
z nemocnice v Nymburce, na druhém místì jsou pøijímáni pacienti z akutních oddìlení nemocnice 
Mìstec Králové, ostatní jsou pøekladem z ONKolín, Mladá Boleslav, vmenší míøe jsou pøijímáni
dekompenzovaní geriatriètí pacienti na základì žádostiOL z domova. 

Prùmìrné využití lùžkového fondu 5 stanic bylo v roce 2014  97%. Z celkového poètu pøijatých
pacientùzaminulý rok (764 pacientù) zemøelo 12,5 %,cožje ménì, než v pøedchozích letech, a to
i pøes vzrùstající poèet pøijímaných komplikovaných pacientù. Tato èísla jsou dokladem kvalitní
léèebné a ošetøovatelské péèe, nebo• více jak tøi ètvrtiny pacientù opouštìjí oddìlení v
stabilizovanémstavu, vmaximálnì dosažitelnékondici a sobìstaènosti.  

Pøevážná vìtšina pacientù odchází po hospitalizaci, která prùmìrnì trvá okolo 33 dnù, domù nebo
do zaøízení sociální péèe. Jen zlomek z nich jepøekládán zpìt na akutní oddìlení našeho èi jiného
zdravotnického zaøízení, malá èástje pak na pøechodnou dobuumístìnanasociální lùžka, kterých
máv souèasné dobì našenemocnice 10.  

Délka hospitalizace se vprùmìru zaminulý rok zkrátila o 3 dny, tedy na 33ošetøovacích dnù. Krátká
doba hospitalizace jedána na jedné stranì stanovením pøesné diagnosy a zhodnocením funkèního
stavu pøi vstupu pacienta na oddìlení, s cíleným stanovením dalšího léèebného a rehabilitaèního
postupu. Dùraz se klade na správnou výživu a prevenci událostí, jako jsou pády a proleženiny.
Dalším významným èlánkemje pakpráce 2 sociálních pracovnic, které od poèátku mapují sociální
situaci pøijímaných pacientù a ve spolupráci s rodinou sesnaží nalézt a zajistit další návaznou
ošetøovatelskou péèi.  

Ke každémupacientu je volen pøísnì individuální pøístup majícína zøetelijeho potøeby, možnostia 
pøání.

 
Zpracovala: MUDr. Iva Bøeèková, primáøkaONP
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Rehabilita•ní odd•lení

Probíhá kontinuální proškolování fyzioterapeutù v aktuálních léèebných metodách, trvale si zvyšují 
kvalifikaci i v podmínkách oslabení týmu, které je zpùsobeno èetnými nástupy na mateøskou 
dovolenou.

Celé oddìlení vèetnì èekárny pøed tìlocviènou je pokryto signálem WiFi, takže nyní mohou po 
zadání pøíslušného hesla všichni pacienti bezplatnì používat internet. 

Rehabilitaèní ambulance fungovala v nezmìnìné pracovní dobì i po odchodu MUDr. Odvárkové na 
mateøskou dovolenou.  
 

Zpracovala: MUDr. Pavlína Frièová, vedoucí lékaøka RHB oddìlení
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Odd•lení sociálních služeb a l•žka  PZSS 

Snahou této služby bylo podpoøit uživatele v prožití pøíjemného života ve stáøí a dùstojnì nahradit 
jejich bìžné domácí prostøedí formou pobytové sociální služby ve zdravotnickém zaøízení. Služba 
poskytuje uživatelùm doèasné ubytování pøed nástupem do navazujících služeb. Jednalo se 
pøedevším o pacienty, kteøí již ze zdravotních dùvodù nemìli indikovanou hospitalizaci na 
zdravotnickém lùžku a zároveò nebylo možné zajistit péèi o klienta v domácím prostøedí pomocí 
rodiny nebo peèovatelské služby. Klientùm byly poskytnuty pobytové, sociální a ošetøovatelské 
služby. Služba poskytla doèasný pobyt 27 klientùm, kteøí byli následnì propuštìni do navazujících 
sociálních služeb. Vzhledem k zájmu klientù o tuto službu byla kapacita oddìlení navýšena z5 na 
10 lùžek. Celkovì bylo zaevidováno 27 nových žádostí o umístìní.

Zaèátkem roku 2014 byla sociální lùžka pøemístìnaze stanice ONP II na stanici ONP V.Klientùm
je nabízeno ubytováníve dvoutøílùžkovýcha dvou dvoulùžkových pokojích.Pokoje jsou vybaveny 
nábytkemk uložení osobních vìcí klientù, souèástí pokojùje sociální zázemí.

V prùbìhu roku 2014 byly plnìny Standardy kvality sociálních služeb. Standardy jsou dále
zdokonaloványa upravovány, aby poskytovaná služba naplnila oèekávání klientù.

Zpracovala: Bc. Lenka Rosùlková, vedoucí sociálnípracovnice 
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Odd•lení klinické  biochemie (OKBH) 

V roce 2014 došlo na OKBH k zásadním personálním zmìnám.Do vedoucíchpozic byly novì od 1. 8. 2014 
jmenovány RNDr. Markéta Junová, vedoucí laboratoøe a Zdeòka Aronová, vedoucí laborantka. Od 2. 1. 2015 
je novým manažerem kvality jmenovánaMgr. Kateøina Chadimová.

Naoddìlení pracuje pìt VŠ pracovníkù, vedoucí laboratoøeje zaøazena do specializaèního vzdìlávání v oboru 
Klinická biochemie (odbornost 801) od roku 2013, pracuje pod dohledem odborných garantù - prof. MUDr. 
Antonín Kazda, DrSc., zástupce vedoucí laboratoøe, odborný garant/lékaø v odbornosti 801, RNDr. Ivo Vacek, 
odborný garant/analytik v odbornosti 801, Ing. Jana Jeníèková, odborný garant/analytik v odbornosti 801, 
MUDr. Irena Èápová, odborný garant/lékaøv odbornosti 818, 222.  

OKBH mìlo  v roce 2014 sedm stálých laborantek, pracovní pomìr ukonèily dvì laborantky, dvì nové byly 
pøijaty. Tøi laborantky mají atestaci v odbornosti 801 a jedna v odbornosti 802. Vedoucí laborantka je
pøihlášenake specializaènímu vzdìlávání v oboru Klinická hematologie a transfuzní služba (odbornost 818, 
222) a studuje obor Øízení lidských zdrojù na UJAK v Praze. Všechny laborantky jsou registrovány pro výkon
povoláníbez odbornéhodohledu.  

Provoz laboratoøe byl zajiš•ovánve smìnném provozu. Všichni pracovníci OKBH se v rámci zvyšování
kvalifikace zúèastòovali odborných vzdìlávacích akcía v rámci celoživotního vzdìlávánísezúèastnilii akcí
poøádaných naší nemocnicí.Nanašem oddìleníse pravidelnì jedenkrát mìsíènì konala provozní porada, jejíž
souèástíbyl jednou za dva mìsíce odborný semináøsezvolenými tématypro zvyšování odborných znalostí.  
Dne 24. 6. 2014 bylo rozhodnuto o pozastavení akreditace laboratoøe. Dne 12. 11. 2014 prošlo OKBH 
dozorovým auditem Èeského institutu pro akreditaci, o.p.s., který úspìšnì ukonèilo a došlo k prodloužení
pozastavené akreditace na základì posouzení splnìní akreditaèních požadavkù podle normy ÈSN EN ISO 
15189:2007. Poèet akreditovaných metod zùstává stejný, 20 akreditovaných metod jespecifikováno v pøíloze
vydaného osvìdèení o akreditaci. Všechny provádìné metody jsou specifikovány v Laboratorní pøíruèce, která
je dostupnána webových stránkáchnemocnice. 

OKBH projde v termínu 26. - 28. 5. 2015 posuzováním Èeského institutu pro akreditaci, o.p.s., pøi kterém
bude rozhodnuto o udìlení opakované akreditace nazákladì posouzení splnìní akreditaèních požadavkù podle 
normy ÈSNEN ISO 15189:2013, jejíž prvky sepostupnì od zaèátku roku 2015 zapracovávají do dokumentace 
a praxe laboratoøe. Akreditací laboratoøe dojde ke standardizaci veškerých pracovních postupù s výrazným
zvýšením úèinnosti kontrolních mechanizmù.  

OKBH sepravidelnì úèastní externího hodnocení kvality (SEKK Pardubice). V roce 2014 jsme sezúèastnili
22 programù,u každéhoz nich minimálnì dvou cyklù a vlastníme pøíslušné certifikátykvality. 
Naše oddìleníprovedlo za rok 2014 199.358 výkonù s hodnotou 10.599.857 bodù.

Zpracovala: RNDr. Markéta Junová, vedoucíOKBH 
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Radiologickéodd•lení
 
Na radiologickém oddìlení stále pracujeme na RDG se skiaskopicko-skiagrafickým zaøízením 
Axiom Luminos firmy Siemens, který funguje bez vìtších závad a nutnosti dlouhodobé odstávky 
pøístroje. Na pøístroji jsou pravidelnì provádìny veškeré kontroly a mìøení, které vypovídají o 
bezpeènosti a stabilitì pøístroje. Druhý rtg pøístroj, mobilní C-rameno Siemens, pracoval taktéž bez 
závad.

Od roku 2012 je v provozu ultrazvukový pøístroj nové generace Aplio MX Toshiba, na kterém 
vyšetøujeme mimo jiné mìkké tkánì díky sondì s vyšší frekvencí. Ultrazvuková sonda s 3D 
zobrazením je stále využívána nastávajícími maminkami. Toto nediagnostické vyšetøení je nadále ve 
spektru poskytovaných vyšetøení i ekonomickým pøínosem mimo pøíjmy od ZP.

Provoz RTG pracovištì zajiš•ují 3 radiologické asistentky (RdA), které jsou zamìstnány na plný 
úvazek a jsou kmenovými zamìstnanci nemocnice. S nepøetržitým provozem vypomáhá v letních 
mìsících v období dovolených 1 externí radiologická asistentka. 

Vìtšina vyšetøených pacientù pøichází z ambulantních èástí nemocnice a od praktických a 
ambulantních specialistù. Významnì stoupl poèet pacientù z okolí Chlumce nad Cidlinou a Nového 
Bydžova. Nadále vyšetøujeme v dobì pohotovostní služby klienty z okolních regionù. 

Zpracovala: Kateøina Vaòková, DiS., vedoucí rtg asistentka 
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Systém •ízení kvality v MNMK a. s. ��
 
Na podzim roku 2011 seMìstská nemocnice Mìstec Králové a.s. ve spolupráci s odbornou 
konzultaèní spoleèností zaèala pøipravovat na implementaci systému øízení kvality dle mezinárodnì
uznávané normy z øady ISO, konkrétnì ISO 9001:2008. Úspìšná certifikace nezávislou certifikaèní
spoleèností URS (United Registrar of Systems)probìhla 20. 3. 2013 pošetøení externích auditorù
zde v nemocnici. 

Na jaøe roku 2014 probìhl plánovaný povinný dozorový audit. Pøi tomto auditu jsme prokázali
systémové øízenídle náležitostínormy ISO 9001.  

Stále tedy trvá naše prvenství v implementaci a udržování systému managementu kvality dle normy 
ISO 9001 mezi poskytovateli zdravotní péèev našemregionu. 

Je tosignál od nás smìrem k plátcùm zdravotní péèe a kpacientùm, žesi za svou prací stojíme a 
dáváme záruku kvalitní, dostupné a bezpeèné péèe. Zároveòsesnažíme vytvoøit bezpeèné pracovní
prostøedípro své zamìstnance.

Na jaøe roku 2015 nás opìt èeká dozorový audit spoleèností URS, abychom prokázali, že
implementovaný systémje funkèní a plní svùj úèel.Podruhém dozorovém bude následovat proces 
recertifikace.  

Ráda bych ještì zmínila, že po velmi nároèných personálních zmìnách,se na podzim roku 2014 
uskuteènil úspìšný dozorový audit ÈIA (Èeský Institut pro akreditaci) vnaší laboratoøi OKBH 
(Oddìlení klinickébiochemie a hematologie) dle normy ISO 15189 : 2007. 
Další dozorový, resp. reakreditaèní audit v OKBH, ale už podle nové normy ISO 15189 : 2013, je
plánovánna jaro 2015. 

Zpracovala: Ing. Libuše Kováèová, manažerka kvality 




















